
Scénář k rozhlasové reportáži 

Bohumír Janský 

Moje zaměstnání, moje hobby 

 

 

Pan profesor Bohumír Janský přes 40 let pracuje jako hydrolog na Přírodovědecké fakultě 

Univerzity Karlovy. Jeho otec sice pracoval v zemědělství, ale on se rozhodl vydat jinou cestou. 

 

Od mládí, kdy jsem dostal první mapu a první atlas, tak mě začaly bavit ty modrý barvy na tý mapě.  

 

Potom co se přestěhoval do Prahy a stal se pedagogem, chtěl více cestovat a zkoumat vodní plochy. 

Kvůli komunismu mohl cestovat pouze na východ, rozhodl se proto pro oblast Sibiře. 

 

Takže já jsem strávil, sčítal jsem své pobyty na Sibiři v době socialismu, tak jsem tam strávil tři a půl 

roku, z toho jeden pobyt byl rok a půl, a to všechno na Bajkalském jezeře.  

 

Ještě před revolucí se mu šťastnou náhodou podařilo dostat i do Jižní Ameriky. 

 

Mně volala vedoucí zahraničního oddělení rektorátu Karlovy univerzity, která mě znala věděla, co 

dělám, a říkala, Pane Jánský, nechtěl byste jet do Peru?” říkám, to si děláte legraci Paní Fojtíková!” 

říká, Né nedělám. Vemte si, to je šťastná náhoda možná pro vás, Pan náměstek ministryně školství měl 

letenku, měl letět podepisovat nějaký kulturní dohody a on nám onemocněl.” 

Tak jsem si říkal, skvělý, že taková příležitost se mi předěláme jméno a máte to na šest týdnů.”  

 

Do Peru se vrátil ještě mnohokrát a začal zkoumat Amazonku a její přítoky. Po mnoha letech 

výzkumu objevil pravděpodobnou polohu hlavního pramene řeky.  

Dal proto dohromady skupinu lidí, kteří mu měli pomoct tuto domněnku potvrdit.  

 

Vymyslíme takový termín FF jedinci, FF, Fyzicky a Finančně zdatní.  

 

Na svých cestách narazil i na spoustu nebezpečí! 

 

Tak jsem skočil, jenže na druhé straně tam sice byl stupínek, ale nevěděl jsem, že je to všechno 

zledovatělý, uklouzl jsem a spadl jsem do temné díry.  

 

Odtud se naštěstí dostal, ale bohužel tam nechal své drahocenné hodinky po dědečkovi. Pak už 

ale dorazil k hlavnímu prameni Amazonky. Od místních domorodců slyšel pověst o tajemném 

zlatě Inků schovaném v amazonském pralese. 

 

Kdybych byl mladší víte, co bych dělal? Šel bych hledat Incký poklad do pralesů Amazonie, protože 

on se ještě nenašel.  

 

 

 



Pan Janský stále přednáší po celém světě a organizuje vědecké expedice.  

 

Vaší generaci chci sdělit, abyste nebudu říkat, abyste se učili, a protože mam osobní zkušenost, snažte 

se dělat to, co vás baví a až si budete vybírat povolání nebo střední, tak se snažte vybrat to, co by vás 

bavilo 

 


